
ÀREA DE TERRITORI- Medi Ambient i Salut Pública

ACTA DE CONSTITUCIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DE SALUT 

Lloc de la convocatòria: Sala de ple 1ª planta Ajuntament (Plaça de la Vila, 12)

Data: 25 de febrer del 2025

Hora d’inici: 18:00 h 

Hora de finalització: 20:00h 

ASSISTENTS

• Cristina Obregón (Presidenta del Consell)

• Joan Comorera Estarellas (Representant de Sant Adrià en Comú)

• Desirée Aguilar (Representant del PP)

• Roberto Manzanares (Director de l’EAP Dr. Barraquer)

• Gemma Caps Comas (Representant de l’Agència de Salut Pública de Catalunya)

• Diego López Santos (Representant de l’Associació Donants de Sang del Barcelonès Nord)

• Trinitat Lián i Sirvent (Representant de l’Associació Espanyola Contra el Càncer)

• Jaime García Ruíz (Com a Delegat de les Farmàcies)

• Ana Salido Caparros (Com a Podòloga-Clínica)

• Paula Eñeso Blanco (Centre Mèdic Cuida’t)

• David Urbano (Persona escollida aleatòriament del padró de Sant Adrià de Besòs)

• Alejandro Alcántara Segarra (Representant de l’Associació de Veïns de La Catalana)

• Maria Tena (Representant de la Taula de Salut Mental)

• Berta Blanes Matas (Representant de la Taula de Drogodependència)

• Marta Vilanova (AMBSALUT)

• Assela Coll (Cap del Departament de Medi Ambient i Salut Pública)

• Mireia Fontcuberta Famadas (Tècnica de Salut)

• Nerea Diez Milán (Secretaria del Consell)

S’EXCUSEN

• Anabel Jurado Péreza (Representant del PSC)

• Antonio Balboa Sánchez (Representant de VOX)

• Itziar Amilibia Cabeza (Directora de l’EAP La Mina)

• Teresa Yelo (Registre de persones interessades en activitats de participació ciutadana en 
l’àmbit de la salut pública)
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• Laura Juncosa Rodriguez (Registre de persones interessades en activitats de participació 
ciutadana en l’àmbit de la salut pública)

• Miguel (Com a representant de l’Associació de Veïns del Besòs)

ORDRE DEL DIA

• Aprovació de l’acta

• Resultats del seguiment del Pla de Salut 

• Creació de la Comissió Permanent

• Precs i preguntes

• Tancament de l’acte 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

La Presidenta del Consell dona la benvinguda als assistents a la primera jornada del Consell de

Salut.

Proposa l’aprovació de l’anterior acta i és ratificada pels assistents sense objecció.

A continuació, dona pas a la Sra. Marta Vilanova, de l’empresa externa AMBSalut, per l’explicació

dels resultats del seguiment del primer any del Pla de Salut mitjançant una presentació, enviada

prèviament als assistents. La Sra. Vilanova  ressalta la utilitat d’aquest seguiment per poder valorar

les diferents accions que s’han dut a terme i, d’aquesta manera, poder millorar-les. 

Seguidament, explica el pla d’avaluació amb el resultats finals de cada acció proposada. Totes les

accions tenen una puntuació:  1,  2 o 3 (  de menys assolida  a més assolida).  La Sra.  Vilanova

aclareix que degut a que el pla és a 4 anys vista, i aquest és el primer any, no totes tenen la màxima

puntuació. 

Tot comentant les accions i els indicadors de «Medi Ambient» la Sra. Mireia Fontcuberta precisa el

tema de les ampolles d’aigua reutilitzables per als refugis climàtics. Acció que es té prevista per

aquest any 2025.

Per una altra banda, la Sra. Assela Coll, en l’acció de «Continuar incrementant la plantació d’arbres

arbust i boscos verticals i sostenibles i garantir el seu manteniment» fa una petita clarificació sobre

el per què no s’havien plantant arbustives.En el cas dels arbres es podien regar amb aigua freàtica i

a través de cubes, però les arbustives que tenen un sistema de reg, no es podien regar durant la

sequera.
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Tot continuant amb la presentació, la Sra. Vilanova insisteix en el gran avantatge que hi 

ha al tenir un pla de salut: la capacitat de veure la salut transversalment en tots els àmbits.

A continuació, es dona veu al Sr. David Urbano que vol saber si el fet de que aparegui un 1 a la

valoració dels resultats, indica si l’acció s’ha començat a dur a terme o no.

La Sra. Vilanova clarifica que el  número indica que l’acció pot haver començat  però que no ha

assolit encara l’objectiu marcat o pot indicar que encara no ha començat. 

La Sra. Fontcuberta incideix en que un objectiu pot estar en un únic any o repetir-se any rere any.

Seguidament, a la secció de «Salut Pública», el Sr. Alejandro Alcántara pregunta si les actuacions

de  control  de  plagues  estan  programades,  al  que  la  Sra.  Fontcuberta  respon  que  estan

programades totes les actuacions preventives. Les reactives (incidències que arriben a travès de la

ciutadania) es van executant a mesura que es detecten.

En aquest  punt  la Presidenta indica que fins ara, en referència als gossos,  s’han fet dossiers i

campanyes per conscienciar a la gent que té gossos de l’obligatorietat de censar-los. Aquest any

s’sestà preparant una campanya de tinença responsable, on es facilitarà una ampolla gratuïta a la

ciutadania per netejar els orins dels gossos a la via pública.

Tot i que l’ordenança actual no indica l’obligatorietat de dur una ampolla pels orins, es vol començar

a educar la ciutadania, i aprofitar per recordar l’obligatorietat del cens.

El Sr. Urbano ha fet incís en aquesta necessitat de conscienciació ciutadana.

Tot  continuant  amb el  tema del  gossos,  la  Sra.  Coll  informa als  assistents  la  coexistència  de

diferents  registres  de  gossos:  l’AIAC  (registre  únicament  pels  veterinaris,  no  tenim  accés)  i

l’ANICOM (registre  d’animals  de la  Generalitat).  Com que els  dos  registres  no  estan vinculats,

dificulta portar un registre al dia.

La Sra. Desirée Aguilar vol saber per a què serveix el cens. La Sra. Coll explica que, en un primer

moment, es va fer per controlar la transmissió de malalties d’animals a persones però que també

serveix per recuperar el gos en cas de pèrdua.

La  Sra.  Vilanova  recomana  demanar  ajuda  a  les  clíniques  veterinàries  locals  per  a  què  facin

campanya de cens. La Sra. Coll comenta que s’ha fet alguna vegada, s’ha parlat amb ells i se’ls hi

ha donat fulletons.

La Sra. Aguilar pregunta si es poden censar només electrònicament els animals, al que tant la Sra. 
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Obregón com la Sra. Coll expliquen que es pot fer tant electrònicament com presencialment a l’

OAC de l’Ajuntament.

Per finalitzar amb la presentació, la Sra. Paula Eñeso pregunta sobre el tema de la legionel·la al

centre esportiu Besòs i de la necessitat de millorar la comunicació d’aquests temes als pares, ja que

ningú els hi deia perquè no es podien fer servir les dutxes del centre.

La  Sra.  Gemma Camps  indica  que  es  van  fer  les  mesures  i  estan  pendents  de  les  darreres

analítiques per fer la resolució i l’aixecament si tot surt correcte. A més a més, tant la Sra. Camps

com les tècniques de l’Ajuntament, indiquen que es traslladarà al departament d’esports la petició

sobre la comunicació per a properes ocasions.

A continuació, la Presidenta del Consell,  dona pas a la creació de la Comissió Permanent i a la

Secretaria, la Sra. Nerea Diez.

La  Sra.  Diez  demana  als  assistents  que  confirmin  la  recepció  del  correu  electrònic  on  se’ls

informava de la creació d’aquesta comissió i les tasques d’aquesta:

• Preparar les reunions del Consell Plenari

• Coordinar els Grups de Treball Específics creats pel Consell Plenari, en el cas que es creïn

• Elaborar les propostes i informes que hagi d'aprovar el Consell Plenari 

• Qualsevol altre dirigida a la consecució dels objectius proposats pel Consell Plenari 

Aquesta  comissió  està  formada  per  la  Presidència  i  Vicepresidència,  i  per  totes  les  persones
membres i ratificades pel Consell Plenari que hi vulguin participar i es comprometin a assistir a les
convocatòries corresponents. És convocada per la Presidència, almenys dos cops l'any prèviament
a la celebració del Consell Plenari. 

Degut  a que ningú ofereix  la voluntat  de formar-ne part,  la Presidenta del  Consell  convida a la
formació d’aquesta comissió a les tècniques de l’Ajuntament, la Sra. Coll i la Sra. Fontcuberta.

Per tant, la comissió queda formada per la Presidenta, el Vicepresident i les tècniques.

A continuació  la  Presidenta  del  Consell  proposa la  formació  d’un Grup de treball  per  tractar  la
comunicació a l’hora de difondre campanyes de salut a la població.  La Sra. Ana Salido i  el  Sr.
Roberto Manzanares s’apunten a formar part d’aquest grup de treball.

La Sra. Berta Blanes i la Sra. Maria Tena fan un incís. Creuen convenient fer particip al departament
de Comunicació de l’Ajuntament perquè tindran les seves directrius. El Sr. Manzanares està d’acord 

amb que tot i fer un grup de treball per millorar aquest aspecte, haurà de passar pel Departament de
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Comunicació. 

La Presidenta creu que es podria donar publicitat al canal de WhatsApp de l’Ajuntament per a què la
gent s’adhereixi i rebi les últimes novetats. Caldria donar visibilitat a les accions que no s’organitzen
des de l’Ajuntament.

Les tècniques de Serveis Socials indiquen que elles ho fan des de la plataforma de Salut però que
té un gran desavantatge,  ja  que s’ha d’anar  actualitzant  constantment.  Funciona com un mapa
d’actius.

La Sra. Camps considera que està clar que s’ha de crear hàbits en la ciutadania per a què sàpiguen
on anar a buscar les activitats relacionades amb la salut. 

El Sr. Urbano proposa que hi hagi un apartat al «Viure» per aquesta informació però la Presidenta
indica  que  aquests  tipus  d’informació  no  pot  aparèixer  al  «Viure»,  a  més  a  més,  sempre  la
informació la endarrerida, ja que s’envia a mes vista. 

La Sra. Tena proposa poder donar una espai al final de les sessions del Consell. Serveis Socials de
l’Ajuntament ho fa amb la taula de Salut Mental i els hi funciona.

Es tanca aquest tema, deixant aquestes propostes en l’aire per a què el grup de treball treballi amb
elles.

Per últim la Presidenta informa de que li agradaria tornar a fer, de cara a la primavera del 2026, la
Fira de la Salut. Opció que tots els assistents agraeixen.

La Secretaria dona pas als precs i preguntes. 

PRECS I PREGUNTES 

El Sr. Alcántara  vol saber com poder fer arribar a l’Ajuntament les preocupacions dels veïns de la

Catalana. 

La Sra. Coll li indica que ens les pot traslladar ell mateix com a representant de l’Associació de

Veïns  i  ens  encarregarem,  des  de  l’Ajuntament,  de  traslladar  les  queixes  als  departaments

corresponents.

ACORDS

• S’acorda que la Presidenta, el Vicepresident, la Sra. Coll i la Sra. Fontcuberta formaran part

de la Comissió Permanent.
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• S’acorda que la Presidenta, el Sr. Manzanares i la Sra. Salido formaran part del grup de

treball de comunicació.

• S’acorda citar al grup de treball en horari de 14 a 15h per a les reunions.

• I,  per últim,  s’acorda dur a terme la propera sessió del  Consell  d’aquí  a un mínim de 6

mesos.

Es dona per finalitzada la sessió a les 20:05h.

Sant Adrià de Besòs, signat i datat digitalment

Cristina Obregón, presidenta del Consell de Salut Pública
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